
P R O T O K Ó Ł   NR  XXIX/2017 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 27 października 2017 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 20-minutową w godz. 1340– 1400 i trwało 

do godz. 1505. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny: 

Jan Omachel - usprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały NR XXI/163/2012 z dnia 29 listopada 

2012 roku oraz uchwały NR XXI/151/2016 z dnia 28 listopada 2016 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu 

właściwości Powiatu Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2018 

roku”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2018 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej NR XXI/198/2017  

z dnia 26 czerwca 2017 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne  

na 2017 rok. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022. 

17. Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy o osobach, które nie 

złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem  

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz działaniach 

podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. 

18. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XXIX w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady oraz powitał wszystkich obecnych na 

posiedzeniu. 
 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Nie zgłoszono wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XXIX Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 4 

 Przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XXVIII/2017 z XXVIII sesji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z dnia 21 września 2017 r., wobec czego Przewodniczący Rady 

Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne jednogłośnie przyjęła 

PROTOKÓŁ NR XXVIII/2017 z dnia 21 września 2017 r. 

 

Na salę obrad przybył radny Paweł Lorens. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostały 

zrealizowane następujące zadania: 

1) został wykonany remont ulicy Wspólnej w Pustynach. Zadanie zostało zakończone  

i odebrane. 

2) została przebudowana droga rolnicza łącząca ulicę Południową z ulicą Księżą  

w Pustynach. Cały ten ciąg drogowy został wytłuczniowany. 

3) zgodnie z podjętą uchwałą Rady zostało zakupione 74 m2 gruntu położonego w Pustynach, 

celem uregulowania spraw własnościowych. 

4) równocześnie zgodnie z podjętą uchwałą, została zakupiona nieruchomość gruntowa 

stanowiąca rów przy ulicy Grunwaldzkiej, celem jego zakręgowania. 

5) w dniu dzisiejszym nastąpiło otwarcie ofert w przetargu na budowę oświetleń ulicznych  

w centrum Krościenka Wyżnego oraz ścieżki pieszo-rowerowej w Pustynach.  

W postępowaniu podzielonym na części wpłynęły dwie oferty, które nie przewyższają 

kwot kosztorysowych zadań. 

6) dobiegają końca prace na ulicy Grunwaldzkiej, które do końca miesiąca powinny zostać 

zakończone. 

7) w toku są też prace przy budynku użyteczności publicznej w Pustynach. 

8) bieżącą działalność Urzędu w okresie międzysesyjnym regulowały wydawane zarządzenia. 

W tym miejscu Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych 

zarządzeniach w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 22 września 2017 r.  

do dnia 24 października 2017 r. (informacja w załączeniu). 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad. 6 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

NR XXI/163/2012 z dnia 29 listopada 2012 roku oraz uchwały NR XXI/151/2016 z dnia  

28 listopada 2016 roku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż uchylenie jest konsekwencją wprowadzenia zmian w zakresie uchwały 

dotyczącej regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. Wytłumaczył,  

że konieczność dokonania zmian w regulaminie wynika z wymogu dostosowania jego 

zapisów do przepisów rozporządzenia Ministra Środowiska określającego szczegółowy 

sposób selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów. Objaśnił, że w związku z tą 

sytuacją proponuje się wprowadzić zmianę polegającą na odstąpieniu przez gminę od odbioru 

odpadów z nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne. Jednocześnie zorientował, że powyższe wymaga uchylenia uchwał regulujących 

przedmiotowe kwestie, które zostały zawarte w projekcie niniejszej uchwały. 

 



 

 

4 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja w dniu 25 października 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 216 /2017  

w sprawie uchylenia uchwały NR XXI/163/2012 z dnia 29 listopada 2012 roku oraz 

uchwały NR XXI/151/2016 z dnia 28 listopada 2016 roku (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Następnie rozpatrzono projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Objaśnił,  

że podjęcie uchwały związane jest z wymogiem dostosowania zapisów regulaminu  

do przepisów rozporządzenia określającego szczegółowy sposób selektywnego zbierania 

wybranych frakcji odpadów. Wytłumaczył, że przedmiotowy projekt został opracowany na 

bazie obecnie obowiązującego regulaminu, z uwzględnieniem ww. przepisów rozporządzenia 

oraz indywidualnej organizacji systemu gospodarki odpadami w gminie Krościenko Wyżne. 

Zaakcentował, że wprowadzone do regulaminu zmiany w szczególności dotyczą 

kolorystycznego oznakowania worków do segregacji poszczególnych frakcji odpadów oraz 

uwzględniają rezygnację z odbioru przez gminę odpadów z nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, co w szczególności odnosi się do przedsiębiorców. Jednocześnie 

zorientował, że wydawane dotychczas nalepki na oznaczenie worków zastąpią kody 

kreskowe, które wraz z zapasem worków do segregacji wszystkich frakcji odpadów dostarczy 

firma realizująca odbiór odpadów na terenie gminy, wyłoniona w postępowaniu 

przetargowym. Zapowiedział, że ww. zmiany wprowadzone do regulaminu zaczną 

obowiązywać od 1 stycznia 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji: 

1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

2) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 26 października 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za”(jednogłośnie). 

3) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 26 października 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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W otwartej dyskusji radny Janusz Szmyd zauważył, że regulamin nie określa koloru worka 

przeznaczonego na odpady niesegregowane (zmieszane). 

 

Radny Edward Marszałek w szczególności zaakcentował rolę dotyczącą kampanii 

informacyjnej, która poprzedzi wprowadzane zmiany w systemie gospodarowania odpadami 

na terenie gminy. 

 

Radny Paweł Lorens zwrócił uwagę na sytuacje związane z nieodbieraniem przez firmę 

odpadów zielonych, które zostały włożone do innego koloru worka, aniżeli koloru zielonego. 

Spostrzegł, że tego rodzaju sytuacje kiedy firma nie odbiera odpadów zielonych 

zapakowanych przykładowo w czarny worek są dość częste. Zauważył, że w takiej sytuacji 

firma powinna odebrać te odpady, bowiem można zidentyfikować ich wytwórcę po 

przyklejonej do worka naklejce. Nadmienił, że rozwiązaniem w takiej sytuacji może być 

spisanie numeru takiej osoby, która nie stosuje się do koloru worka i ewentualne telefoniczne 

upomnienie. Dodał, iż osoba taka mogła po prostu nie dysponować workiem odpowiedniego 

koloru, stąd winno być to traktowane nieco elastycznie. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopowiedział, że w pewnym okresie był problem  

z workami zielonego koloru. 

 

Radny Stanisław Wierdak uzupełnił, że rozwiązanie wspomnianej sytuacji będą kody 

kreskowe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiadając na pytanie radnego Janusza Szmyda wyjaśnił,  

że regulamin nie zawiera takiego zapisu, bowiem ustawa nie określa koloru worka na odpady 

zmieszane. 

 

Radny Zdzisław Omachel wskazał, że skoro nie trzeba wprowadzać zapisu określającego 

kolor worka na odpady zmieszane, aby kolor ten dokładnie określić w specyfikacji 

przetargowej na odbiór odpadów z terenu gminy. 

 

Radny Stanisław Wierdak zapytał o ilość osób z terenu gminy, które zadeklarowały 

niesegregowanie odpadów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że 2 osoby złożyły takie deklaracje. Odnosząc się 

do tematu odbioru odpadów zielonych zaznaczył, że zielony kolor worka to wymóg 

postawiony przez firmę odbierającą odpady, która w ostatnim okresie rygorystycznie 

kontrolowała jego kolor i zawartość. Wytłumaczył, że firma oprócz koloru kontrolowała 

zawartość worka tj. odbierała wyłącznie trawę bez innych odpadów ulegających 

biodegradacji. Objaśnił, że takie działania związane były z kwestiami finansowymi, gdzie 

stawka za odpady zmieszane z trawą przy zrzucie na wysypisko ulegała trzykrotnemu 

zwiększeniu w stosunku do stawki podstawowej, a kwoty te obciążały firmę realizującą 

wywóz tych odpadów. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał, czy gmina będzie również zaopatrywała w worki na 

odpady. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że firma wyłoniona w przetargu zapewni worki na 

poszczególne frakcje. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że trzeba będzie określić zasady pobierania 

worków. 

 

Radny Janusz Szmyd dorzucił, że w gminie Wojaszówka worki były do pobrania u sołtysów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdzając słowa radnego wytłumaczył, że w przypadku 

innych gmin worki na śmieci były wydawane w określonych ilościach, bowiem 

obowiązywały limity tonowe. Zaznaczył, że w naszej gminie nie będzie limitu na te worki, 

gdyż nie ma ograniczenia tonowego co do poszczególnych frakcji odpadów. 

 

Radny Janusz Szmyd dopytał o sytuację kiedy zabraknie worków danego koloru. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w takiej sytuacji osoba dostanie worki  

w Urzędzie albo u sołtysa. 

 

Radny Zdzisław Omachel zsumował, że problem ten rozwiąże się kiedy zostanie 

wybudowany Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 

 

Radny Janusz Szmyd zapytał, czy w Punkcie Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych będą obowiązywały zasady dotyczące koloru worków. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że w Punkcie tym będą kontenery na poszczególne 

frakcje odpadów. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 217 /2017  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Zaznaczył, 

że projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług dotyczący 

odbierania odpadów komunalnych stanowi akt prawa miejscowego, który jest bezpośrednio 

powiązany z uchwałą w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

Wskazał, iż projekt uchwały szczegółowo określa usługi, które będą świadczone przez gminę 

oraz wskazuje sposób świadczenia tych usług, w tym określa częstotliwość odbioru odpadów 

komunalnych z terenu nieruchomości. 
 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
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Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy częstotliwość 

opróżniania koszy ulicznych raz na dwa tygodnie jest wystarczająca. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że częstotliwość ta jest wystarczająca pod 

warunkiem, że mieszkańcy nie wyrzucają reklamówek z odpadami. Jednocześnie zaapelował 

o samodyscyplinę w tym zakresie, bowiem jak zaznaczył na terenie gminy odbiera się 

wszystkie rodzaje odpadów. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 218 /2017  

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Podkreślił, 

że podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości jest konsekwencją 

wprowadzenia zmian jakie wynikają z przyjęcia wyżej podjętych uchwał. W szczególności 

zmiana wzoru deklaracji podyktowana jest odstąpieniem przez gminę od odbioru odpadów  

z nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne.  

W pozostałym zakresie wzór deklaracji nie uległ zmianie, wobec czego podjęcie uchwały 

w proponowanym brzmieniu jest uzasadnione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o wstępne kalkulacje  

w zakresie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zapowiedział, że wstępnie stawki te będą musiały wzrosnąć. 

Zaznaczył, że choć stawki te nie są już teraz niskie, to na przykładzie gmin ościennych, które 

ogłosiły przetargi na 2018 rok, widać bardzo dużą tendencje wzrostową. 
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Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 219 /2017  

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu 

właściwości Powiatu Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2018 

roku”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził, że po raz kolejny proponuje się przyjęcie do wykonania zadanie z zakresu 

właściwości Powiatu Krośnieńskiego, polegające na zimowym utrzymaniu dróg powiatowych 

o łącznej długości 9,151 km. Poinformował, że wynegocjowana dotacja z Powiatem 

Krośnieńskim za 1 km zimowego utrzymania wyniesie 4 300,00 zł brutto, a ogółem kwota 

przeznaczona na realizację zadania w 2018 roku to 39 349,30 zł. Szczegóły w tym zakresie 

określi porozumienie zawarte pomiędzy gminą a powiatem krośnieńskim, które stanowi 

załącznik do projektu niniejszej uchwały. Zaznaczył, że przejęcie zadania, jak pokazuje 

doświadczenie sprzed kilkunastu lat, pozwoli na jego skuteczniejszą realizację aniżeli 

uczyniłby to powiat. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radny Piotr Kasperkowicz zwrócił uwagę na czas reakcji w zakresie odśnieżania dróg. 

Dopowiedział, że niekiedy reakcja ta była grubo po czasie, kiedy już śnieg był zajeżdżony,  

a drogi śliskie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że drogi były utrzymywane zgodnie ze standardami. 

Uzupełnił, że gdyby trzymać się standardów to czas na doprowadzenie dróg gminnych  

do przejezdności wynosi 24 godziny, nie wspominając o likwidacji gołoledzi. Zaznaczył,  

że realizacja zadania zlecana jest na bieżąco w zależności od występowania warunków 

atmosferycznych oraz środków, jakie w danym okresie są do dyspozycji. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopowiedział, że głównie mieszkańcy narzekają na stan 

chodników. 

 

Radny Edward Marszałek potwierdził słowa przedmówcy. Dodał, że w szczególności chodzi 

o odśnieżanie chodnika z soboty na niedziele, kiedy ludzie idą do Kościoła. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel uzasadnił, że w obecnym czasie w użyciu dostępny jest coraz to 

lepszy sprzęt do odśnieżania. Nadmienił, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo kto wygra 

przetarg na odśnieżanie, jednakże jak zaznaczył w specyfikacji do zamówienia zostanie 

położony nacisk, aby standardy te podnieść. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 220 /2017  

w sprawie przyjęcia do wykonania części zadań z zakresu właściwości Powiatu 

Krośnieńskiego – „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych w 2018 roku” (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2018 rok. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Stwierdził, 

że przepisy ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakładają na Radę 

obowiązek przyjęcia niniejszego Programu do końca listopada roku poprzedzającego okres 

jego obowiązywania. Przypomniał, że na podstawie ZARZĄDZENIA NR IV/387/2017 z dnia 

3 października 2017 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu, skonsultowano  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego przedmiotowy projekt Programu. Konsultacje te odbyły się w terminie  

od 6 - 16 października br., a w okresie ich trwania nie zgłoszono żadnych uwag i opinii 

zawierających uzasadnienie dokonania zmian jego zapisów. Wójt podkreślił, iż przyjęcie 

Programu umożliwi rozdysponowanie środków finansowych na 2018 rok na zadania, które  

w myśl zasady pomocniczości mogą efektywniej w imieniu samorządu gminnego zrealizować 

organizacje z pozarządowego sektora publicznego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 26 października 2017 r. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za”(jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 221 /2017  

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne  
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z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 

rok (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1340– 1400. 

 

Ad. 12 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

podatku od nieruchomości. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że proponuje się następujące stawki podatku od nieruchomości w 2018 roku: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,82 zł od m2 powierzchni 

(wzrost o 2 grosze w stosunku do obecnych stawek), 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 4,63 zł od 1 ha powierzchni (stawka maksymalna) – 

brak tego rodzaju składników opodatkowania, 

c) pozostałe grunty: 

- 0,20 zł od 1 m2 powierzchni, jeżeli łączna powierzchnia tych gruntów nie przekracza 

50,0000 ha, 

- 0,40 zł od 1 m2 powierzchni, jeżeli łączna powierzchnia tych gruntów przekracza 

50,0000 ha, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji – 3,04 zł (stawka maksymalna) – 

brak tego rodzaju składników opodatkowania; 
2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,57 od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 2 grosze), 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,63 

zł od m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 32 grosze), 

e) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,80 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (stawka maksymalna) – 

brak tego rodzaju składników opodatkowania, 

c) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,42 zł 

od 1 m2 powierzchni użytkowej (stawka wzrośnie o 9 groszy), 

d) pozostałe budynki – 4,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (wzrost o 10 groszy); 

3) od budowli – 2 % ich wartości (bez zmian). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały: 
 

1) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). Jednocześnie przedstawił wniosek 

Komisji. Wytłumaczył, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 
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Środowiska wnioskuje o wprowadzenie w projekcie uchwały następującej poprawki  

w § 1 pkt 1 lit. c tiret pierwszy i drugi, w brzmieniu: 

 

„ c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego: 

- 0,20 zł od 1 m2 powierzchni, jeżeli łączna powierzchnia tych gruntów nie przekracza 

10,0000 ha, 

- 0,40 zł od 1 m2 powierzchni, jeżeli łączna powierzchnia tych gruntów przekracza 

10,0000 ha,”. 
 

2) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

z uwzględnieniem wniosku zgłoszonego przez Komisję Rozwoju – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz ze zgłoszonym wnioskiem  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek złożony 

przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

- „za” przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem projektu 

uchwały uwzględniającego przegłosowany wniosek. W głosowaniu jawnym uczestniczyło  

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 222 /2017  

w sprawie podatku od nieruchomości (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wójt omówił wysokości proponowanych stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2018 roku, ze szczególnym uwzględnieniem zmian w stosunku do stawek 

obowiązujących w roku bieżącym. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

1) radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
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2) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

3) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik odnosząc się do pytania zadanego 

na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich dotyczącego różnicy 

wpływu z tytułu omawianego podatku poinformowała, że kwota ta wzrośnie w 2018 roku  

o 1224 zł. Zaznaczyła, że łączny przychód z tytułu podatku od środków transportowych  

w 2018 roku wyniesie 65 tys. zł., tj. zakłada się 1,9 % wzrost dochodów w stosunku  

do obecnego roku budżetowego. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 223 /2017  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej NR XXI/198/2017 z dnia  

26 czerwca 2017 r. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu).  

W formie autopoprawki do projektu poprosił o wprowadzenie w zakresie tytułu oraz  

§ 1 zmiany dotyczącej numeracji uchwały będącej przedmiotem uchylenia tj. skreślenia 

zapisu: „NR XXI/198/2017 z dnia 26 czerwca 2017 r.” i wprowadzenia zapisu:  

„NR XXVI/198/2017 z dnia 26 czerwca 2017 r.” Odnosząc się do przedmiotu sprawy 

wyjaśnił, że niniejszy projekt dotyczy uchwały w sprawie udzielenia dotacji podmiotowi 

leczniczemu. Sprecyzował, iż chodzi o dotację dla Samodzielnego Publicznego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym w wysokości 40 tys. zł.  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu do rehabilitacji. Uzasadnił, że z uwagi 

na brak zaangażowania po stronie SPG ZOZ w przekazanie przedmiotowych środków oraz 

zmaterializowanie zapisów uchwały w zakresie dotyczącym podpisania porozumienia, 

uchwała udzielająca dotacji stała się bezprzedmiotowa, w związku z czym uzasadnione jest 

odstąpienie od jej realizacji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów do projektu uchwały. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  
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W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec uwydatnił, że brak kontraktu dla 

Ośrodka Zdrowia na udzielanie świadczeń rehabilitacyjnych został bardzo źle odebrany przez 

mieszkańców, bowiem świadczenia te będzie na terenie gminy udzielał podmiot prywatny. 
 

Innych głosów w dyskusji nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 224 /2017  

w sprawie uchylenia uchwały własnej NR XXI/198/2017 z dnia 26 czerwca 2017 r. 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

W kolejnym punkcie obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 29 700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 11 200,00 zł – dochody majątkowe, 

b) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem w kwocie 

8 216,00 zł – dochody bieżące, 

c) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 1 964,00 zł – dochody bieżące, 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 2 512,00 zł – 

dochody bieżące, 

e) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 1 150,00 zł – 

dochody bieżące, 

f) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 4 658,00 zł – dochody bieżące; 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 29 700,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 2 000,00 zł – wydatki bieżące, 

b) w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa w kwocie 

11 936,00 zł – wydatki bieżące, 

c) w dziale 855 – Rodzina w kwocie 1 964,00 zł – wydatki bieżące, 

d) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 12 300,00 zł – 

wydatki bieżące, 

e) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 1 500,00 zł – wydatki bieżące; 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 191 687,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 70 647,00 zł – wydatki bieżące, 

b) w dziale 851 – Ochrona zdrowia w kwocie 40 340,00 zł, 

c) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 33 000,00 zł, 

d) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 47 700,00 zł; 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 191 687,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 12 347,00 zł – wydatki majątkowe na 

realizację zadania „Przebudowa dróg wewnętrznych przy ul. Księżej w Pustynach”, 
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b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 14 000,00 zł – wydatki majątkowe 

na realizację zadania „Wyposażenie placu zabaw w urządzenia rekreacyjno-sportowe 

przy ul. Kościelnej w Pustynach”, 

c) w dziale 851 – Ochrona zdrowia w kwocie 340,00 zł – wydatki bieżące, 

d) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 165 000,00 zł – 

wydatki majątkowe na realizację zadania „Budowa oświetleń ulicznych w gminie 

Krościenko Wyżne”; 

5) udziela się dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne: 

a) zmniejsza się pomoc finansową dla Gminy Krosno na realizację zadania w zakresie 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich na 

obszarze Gminy Krościenko Wyżne o kwotę 7 647,00 zł; 

b) zmniejsza się dotację celową dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie/Fundusz 

Wsparcia Policji/ przeznaczoną na zakup bezkontaktowego analizatora dla Rewiru 

Dzielnicowych Komendy Miejskiej Policji w Krośnie o kwotę 340,00 zł; 

c) zmniejsza się dotację celową udzieloną dla SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym 

przeznaczoną na dofinansowanie zakupu sprzętu rehabilitacyjnego o kwotę 40 000,00 zł; 

6) dokonuje się zmian w przedsięwzięciach realizowanych z funduszu sołeckiego poprzez 

zmianę treści § 5 ust 2 b uchwały budżetowej, który otrzymuje brzmienie: 

„Sołectwo Pustyny – 26 205,70 zł na realizację zadania: 

- „Budowa boiska wielofunkcyjnego w Pustynach”- 12 300,00 zł, 

- „Wyposażenie placu zabaw w urządzenia rekreacyjno-sportowe przy ul. Kościelnej 

w Pustynach” - 13 905,70 zł”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał się o środki na zadaniu 

dotyczącym przebudowy ulicy Grunwaldzkiej, tj. czy zadanie zamknie się w ramach 

przewidzianych na nie środków budżetowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że na zadaniu założono rezerwę na roboty 

dodatkowe, które mogłyby wyniknąć w trakcie zaawansowania prac remontowych. 

 

Radny Krzysztof Podkul odnosząc się do zadania pn. „Przebudowa dróg wewnętrznych przy 

ul. Księżej w Pustynach”, dopytał o położenie i szczegóły planowanej inwestycji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że chodzi o drogę pierwszą w lewo od strony 

Pustyn. Poinformował, że zakres prac obejmuje wyasfaltowanie 160 metrowego odcinka 

drogi. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał o termin zamknięcia prac na ulicy Grunwaldzkiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zakomunikował, że zadanie to do końca bieżącego miesiąca 

zostanie zakończone.  

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy asfalt zostanie podciągnięty do końca. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że asfalt jest położony do końca, a w chwili 

obecnej pozostało jeszcze położenie warstwy ścieralnej końcowego odcinka. Nadmienił,  

że na dzień jutrzejszy zaplanowano prace związane z zakończeniem tych robót. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o próg zwalniający. Dopowiedział, że całość 

zadania robi wrażenie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że wmontowany próg stanowi prace dodatkowe, 

których nie ujęto na etapie planowania. Umotywował, że taki działanie ma na celu 

ograniczenie prędkości w ruchu drogowym na odcinku zabudowy mieszkaniowej. 

 

Radny Edward Marszałek wracają do tematu zadania dotyczącego drogi wewnętrznej  

w Pustynach, dopytał czy odcinek ten stanowi w całości własność gminy.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że droga ta w całości stanowi własność gminy. 

Jednocześnie poinformował, że uzyskano zgody właścicieli nieruchomości sąsiednich na 

poszerzenie tej drogi. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 225 /2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2017 rok  
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

W dalszej części posiedzenia rozpatrzono projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne  

na lata 2017-2022. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu).  

W szczególności stwierdziła ona, że w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz 

zaplanowanymi inwestycjami, wprowadza się następujące zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 określonej w załączniku do 

uchwały Nr XXII/169/2016 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2017-2022: 

1. zwiększa się dochody ogółem w roku 2017 o kwotę 679 713,14 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 781 866,20 zł, 

b) zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 102 153,06 zł, 

2. zwiększa się wydatki bieżące w roku 2017 o kwotę 540 154,64 zł, w tym: 

a) zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 40 506,35 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 102 065,41 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 397 475,88 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 107,00 zł, 
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3. zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2017 o kwotę 170 023,47 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XXIX/ 226 /2017 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2017-2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Informacja Wójta Gminy oraz Przewodniczącego Rady Gminy o osobach, które nie 

złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem  

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia oraz działaniach podjętych  

w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. 

 

1) Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła przedmiotową informację. 

Poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym obowiązek złożenia 

oświadczeń majątkowych za 2016 r. ciążył łącznie na: 

a) 8 kierownikach jednostek organizacyjnych Gminy, 

b) 3 osobach pełniących funkcje kierownicze w Urzędzie, 

c)  i 4 pracownikach Urzędu wydających decyzje administracyjne w imieniu Wójta. 

Wszyscy zobowiązani złożyli oświadczenia majątkowe za 2016 rok w ustawowym terminie 

tj. do dnia 30 kwietnia br. Wszystkie oświadczenia wraz z kopią zeznań o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2016 zostały przesłane do Urzędu Skarbowego  

w Krośnie celem dokonania analizy. W wyniku analizy Urząd Skarbowy stwierdził: 

a) w oświadczeniach 11 osób nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości – bez uwag, 

b) w 3 oświadczeniach nie zastosowanie się do pkt 3 uwag do oświadczenia i nie określono 

przynależności poszczególnych składników majątkowych do majątku odrębnego lub 

wspólnego. 

c) w 1 oświadczeniu podano kwotę przychodu zamiast dochodu z tytułu osiągniętego 

zatrudnienia. 

 

Treść wszystkich oświadczeń majątkowych została przekazana do publikacji w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Krościenko Wyżne.  
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2) Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec przedstawił informację w odniesieniu do 

radnych Gminy Krościenko Wyżne. Stwierdził on, że zgodnie z przepisami ustawy  

o samorządzie gminnym obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych za 2016 r. ciążył 

łącznie na 15 radnych. Wszyscy radni złożyli oświadczenia w ustawowym terminie tj. do dnia 

30 kwietnia br. Wszystkie oświadczenia wraz z kopią zeznań o wysokości osiągniętego 

dochodu w roku podatkowym 2016 zostały przesłane do Urzędu Skarbowego w Kroście 

celem dokonania analizy. Urząd Skarbowy stwierdził: 

a) w oświadczeniach 3 osób nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości – bez uwag; 

b) w pozostałych (12 oświadczeniach) stwierdzono nieprawidłowości, dotyczące m.in.: 

 nie zastosowanie się do pkt 2 i 3, które mówią, że w wolnych polach należy napisać 

„nie dotyczy” oraz że należy określić czy majątek stanowi własność odrębną, czy 

małżeńską wspólność majątkową, 

 nie określono stanu zadłużenia na dzień 31.12.2016 r.,  

 nie zawarto informacji o nabyciu lub miejscu położenia nieruchomości,  

 błędnie wykazano przychody zamiast dochodów. 

 nie wykazano przychodów pochodzących z innych źródeł lub też nie wykazano 

wartości nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, iż treść oświadczeń majątkowych 

radnych Gminy Krościenko Wyżne opublikowano w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 18 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, 

interpelacje i zapytania”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wypełniając ustawowy obowiązek przekazał radnym informację 

o stanie  realizacji zadań oświatowych za rok szkolnym 2016/2017. Wyjaśnił, że temat ten 

zostanie przedyskutowany na najbliższej sesji. 

 

Przewodniczący odczytał pismo księdza Proboszcza parafii pw. Św. Marcina w Krościenku 

Wyżnym dotyczące prośby o wsparcie prac konserwatorskich zabytkowego ołtarza z figurą 

Matki Boskiej z XIX-wiecznej Kaplicy Najświętszego Serca Jezusowego w Krościenku 

Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przedmiotowy wniosek stanowi informację, 

która zostanie rozpatrzona na kolejnej sesji. 

 

Przewodniczący odczytał zaproszenie Komitetu Organizacyjnego Koncertu Charytatywnego 

„Złote Serca” skierowane do radnych gminy do udziału w organizowanym w dniu  

19 listopada 2017 r. koncercie dobroczynnym. 

 

Radny Janusz Szmyd zwrócił się z prośbą o wyrównanie odcinka liczącego około 150 

metrów, znajdującego się na działce gminnej przylegającej do wytwórni mas. Wyjaśnił, że  

w miejscu tym zostały nawiezione hałdy ziemi, dlatego teren ten jest bardzo nierówny. 

Umotywował, że odcinek ten wykorzystywany jest treningowo zarówno przez osoby 

ćwiczące nordic walking, biegaczy oraz rowerzystów. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel zasugerował, aby dokładny przebieg trasy ukazać za pomocą 

mapy. Zaznaczył, że realizacje w roku bieżącym będzie uzależniona od warunków 

atmosferycznych. 

 

Radny Zdzisław Omachel dopytał o odpowiedź z Urzędu Lotnictwa Cywilnego dotyczącą 

przeznaczenia i ewentualnego perspektywicznego przeznaczenia terenu lotniska. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że wpłynęła odpowiedź Aeroklubu Polskiego - 

spółki, która zarządza wszystkimi lotniskami cywilnymi w Polsce. Poinformował, że  

w udzielonej przez spółkę odpowiedzi wynika, że nie zamierza się zmieniać przeznaczenia 

terenu oznaczonego w rejestrze jako lotnisko. Jednocześnie zobrazował, że pytanie 

skierowane do spółki zostało sformułowane pod katem planowanej zmiany przeznaczenia 

terenu, celem zmienienia zapisów obecnie obowiązującego w gminie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu. 

 

Radny Paweł Lorens przedstawił zapytanie dzieci ze Szkoły Podstawowej dotyczące 

możliwości zorganizowania w zimie lodowiska dla uczniów. Nadmienił, że pytanie zadane 

przez dzieci w Szkole nieco go zaskoczyło, jednakże jak zaznaczył obiecał o to zapytać.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o miejsce tj. czy lodowisko to ma się 

znajdować przy szkolnym boisku sportowym. 

 

Radny Paweł Lorens wytłumaczy, że tak właśnie podejrzewa. Jako przykład wskazał 

lodowisko przy szkole w Boguchwale. Jednocześnie wytłumaczył, że chodzi o rodzaj 

rozrywki na okres zimy i ferii zimowych. 

 

Radny Janusz Szmyd wspomniał, że boisko to objęte będzie jeszcze gwarancją wykonawcy, 

dlatego urządzanie lodowiska jest ryzykowne, bowiem będzie można to kwestionować.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel nadmienił, że lodowisko można też urządzić na stadionie. 

Jednocześnie zaznaczył, aby mieć świadomość, iż tego rodzaju przedsięwzięcie uzależnione 

od jest od warunków atmosferycznych tj. dłuższej perspektywy mroźnych dni. Wspomniał, że 

we wcześniejszych latach takie akcje były organizowane przez strażaków. Uzupełnił, iż ze 

względu na obowiązujący okres gwarancyjny urządzenie lodowiska na boisku sportowym 

przy szkole byłoby dość ryzykownym posunięciem. 

 

Radny Janusz Szmyd wskazał, iż właściwym miejscem do urządzenia lodowiska jest też plac 

zabaw przy kładce na rzece. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że temat urządzenia lodowiska przekaże kierownikowi 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Nadmienił, że próba urządzenia lodowiska jest 

uwarunkowana wystąpieniem niskich temperatur. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz w związku z rozpoczynającym się sezonem grzewczym podsunął 

pomysł wykonania ulotki dotyczącej szkodliwości spalania odpadów komunalnych. 

Zasugerował, że taką ulotkę można byłoby rozpropagować przy okazji kampanii 

informacyjnej dotyczącej zmian w gospodarce odpadami. Uzupełnił, że stan powietrza jest 

coraz to gorszy, a inicjatywa ta nie pociągnie za sobą dużych kosztów. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że inicjatywa ta zostanie powtórzona, podobnie jak 

w roku ubiegłym ulotką informacyjną dla mieszkańców oraz informacją na stronie 

internetowej. 

 

Radny Edward Marszałek poruszył temat związany z 11 listopada dotyczący upamiętnienia 

mieszkańców Krościenka, którzy wnieśli swój wkład w odzyskanie niepodległości. 

Wspomniał, iż lista tych osób zostanie również opublikowana w najbliższym wydaniu 

miesięcznika „Dębina”. Przypomniał, że jak co roku 11 listopada gromadzimy się pod 

pomnikiem przypominającym o zwycięskiej bitwie pod Grunwaldem, a na tablicy pomnika 

widnieją nazwiska osób poległych w czasie II wojny światowej. Jako przykład podał obeliski 

znajdujące się po okolicznych wsiach, które są zwieńczone orłem i tablicami 

upamiętniającymi osoby jakie rzeczywiście w tym czasie oddały życie. Jednocześnie 

zaznaczył, że w przyszłym roku przypada rocznica 100-lecia odzyskania niepodległości.  

W związku z tym radny dopytał o plany związane z zagospodarowaniem okolicy gminy oraz 

podjętymi w tym temacie działaniami. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przypomniał genezę powstania pomnika, przy którym corocznie 

odbywają się obchody święta odzyskania niepodległości. Wspomniał, że pomnik ten miał 

stanowić replikę pomnika, który obecnie znajduje się na skrzyżowaniu ulicy Grunwaldzkiej  

z ulicą Kasztanową. Wytłumaczył, że stąd właśnie przyjęła się nazwa obecnego pomnika  

nazywanego potocznie pomnikiem grunwaldzki. Wójt poinformował, iż zlecił również 

opracowanie koncepcji nowego pomnika poświęconego 100 rocznicy odzyskania przez 

Polskę niepodległości. Zaznaczył, że kiedy koncepcja ta będzie przygotowana zostanie 

przedstawiona Radzie Gminy, celem wyrażenia opinii w sprawie. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 19 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XXIX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


